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14. august 2018 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

 

1. Er der planer om at bygge en ny skole som Ado Lyngep Atuarfia (ALA)? 

Hvis ja -hvornår sker det? 

2. Hvor meget ville en ny Ado Lyngep Atuarfia koste? 

3. På det seneste har der været renovering af ALA; Har renoverings arbejdet 

forløbet succesfuldt? 

4. Er der flugtveje ved evt. brand -i særdeleshed fra øvre etage? 

5. Er der taget højde for at en ambulance båre kan transporteres ud/ind af ALA. 

Kan båren benyttes til alle rum og værelser? 

6. For skoler som Ado Lynge og tilsvarende døgnpleje institutioner; hvor der i 

tilfælde af behov for indkøb af tøj og briller; hvor er ansvar/godkendelse af 

betaling henne? Arbejder Landstyret med finansiering af tilsvarende støtte 

midler? 

7. Er der aktive foranstaltninger i gang omkring integrering til samfundet af ALA 

elever, således at eleverne er en aktiv del af samfundet? Er det noget som 

Naalakkersuisut arbejder på? 

8. Har Naalakkersuisut planer om at gøre ALA center for al lokal special 

undervisning?  

9. Er der professionelt og faglig kyndige medarbejdere nok til at fylde det 

nødvendige efterspørgsel til skoler som ALA? Er der tilstrækkelig ressourcer til 

stede for at løfte opgaven? Hvis svaret er nej -hvor mange mangler med hvilke 

faglige kompetencer? 

(Medlem af Inatsisartuni Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

I Landsstyre koalitions aftalens pkt. 60 står der følgende: 

 

”Aasianni Ado Lyngep Atuarfia skal erstattes med et nyt” Derfor er det nærliggende at få en 

opdateret opfølgning på Landsstyre koalitionens deadline på opførelsen. 
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ALA er renoverings moden, samtidig lever bygningen ikke op til dagens standard. Det er derfor på 

tide at bygge nyt. Der er ingen flugtveje, og “godtfolk” bekræfter endog, at det ikke engang er 

muligt at få en ambulance båre igennem til rummene. Endog skulle der ikke engang være flugtveje, 

ved en evt. nødsituation.   

Hvis det virkelig forholder sig således, så er det med hensyn til sikkerhed og nødværge for dårligt 

og farligt. Det kan sket ikke accepteres.   
 

Derudover er det ønskeligt at få oplyst; Om Naalakkersuisut har gjort noget, eller arbejder på en 

løsning. Her tænkes der på om der er en opfølgning på, om en ALA elev holdes beskæftiget? Eller 

om eleven bliver en aktiv del af arbejdsmarkedet.  

 

Manglende opfølgning på eleven efter hjemkost er ikke acceptabelt, derfor er det naturligt at der 

efterfølgende er en planlagt opfølgning. Det er vigtigt at eleven får en følelse af at være en sund og 

aktiv del af samfundet. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 
 


